



Letter to Parents No.3 – 2021/22

Dear Parents/ Guardians,

2021/22 September Notice (3)

To have a better understanding of our school's measures and facilitate home-school co-operation, parents may read the following circulars in detail.

- a. Continuation of Half-day Face-to-face Lessons
- b. Adjustment to Junior Form Subject Assessments and Arrangements for S4 Citizenship and Social Development
- c. Latest Arrangements for the Swimming Gala

The reply slip should be duly completed through eClass on or before 22.9.2021 (Wednesday).



Yours faithfully,

IU Kok-kin
Principal

The notice will be uploaded to our school website for your reference.

15.9.2021

a. Continuation of Half-day Face-to-face Lessons

Concerning the latest development of COVID-19 and school teaching, the Education Bureau (EDB) announced that if 70% or more of the teachers and school staff and 70% or more of the students had received two doses of COVID-19 vaccine, the school could resume full-day face-to-face lessons, luncheons and extra-curricular activities, taking into consideration the actual circumstances. Our school has collected data on vaccination rate of teachers, school staff and students. More than 70% of our teachers and school staff have received the second dose of COVID-19 vaccine. Yet, the vaccination rate of students has not fulfilled the requirement. Therefore, our school will maintain half-day face-to-face lessons.

In order to help students resume the normal learning routine and enjoy a richly colourful school life, our school implores parents to arrange vaccination for your children without delay. Furthermore, to encourage students to get vaccinated proactively, our teachers and students have worked together and filmed a promotional video. Parents can watch the video via the following link:



<https://youtu.be/EQNnw1cPSvs>

Our school will continue to gather vaccination records from teachers, school staff and students, and follow up on the latest class resumption arrangements.

b. Adjustment to Junior Form Subject Assessments and Arrangements for S4 Citizenship and Social Development

Our school is dedicated to educating students in the course of intellectual, physical, social, moral and aesthetic development. In line with the EDB’s curriculum reform which aims to “Optimise the curriculum for the future, Foster whole-person development and diverse talents”, the subject “Citizenship and Social Development” will be offered starting from S4 in the 2021/22 school year.

For junior form subjects, in order to increase the validity and reliability of examinations and assessments, and to reflect students’ learning performance objectively, the examination and assessment guidelines have been adjusted. Therefore, starting from the 2021/22 school year, the academic performance of Computer Literacy, Visual Arts and Music of S1 to S3 students will be assessed by marks instead of grades on their Student Reports. Arrangements are as follows:

S1 to S3 :

	Continuous Assessment		Summative Assessment		Full Marks
	Continuous Assessment	Uniform Test	Half-yearly Exam	Yearly Exam	
Computer Literacy	✓	×	✓	✓	100
Visual Arts	✓	×	×	×	100
Music	✓	×	×	×	50

S4 :

	Continuous Assessment		Summative Assessment		Grade Indication
	Continuous Assessment	Uniform Test	Half-yearly Exam	Yearly Exam	
Citizenship and Social Development	✓	✓	✓	✓	Attained / Not Attained Note: Getting at least 40% correct is regarded as “attained”.

It is hoped that through home-school co-operation and our support on the introduction of “Citizenship and Social Development”, together we can nurture students to be moving with time, equipping students to be a new generation with a sense of national identity, love for Hong Kong and international perspectives.

Should you have any queries, please contact subject teachers at 2476 2357.

c. Latest Arrangements for the Swimming Gala

Due to the epidemic situation, the Swimming Gala scheduled on 30.9.2021 (Thursday) will be postponed until further notice and Inter-house Diversified Learning Day will be held on 30.9.2021 (Thursday). Through multiple learning activities and inter-house competitions, the learning experience of students will be enriched and their sense of belonging to their houses will be enhanced.

Details are as follows:

Form	Assembly Time	Venue	Dismissal Time	Dress Code
S3, S4 and S5	8:15a.m.	Classroom	10:15a.m.	*Activity Uniform or PE Uniform
S1 and S2	10:15a.m.	Classroom	12:15p.m.	*Activity Uniform or PE Uniform

*According to Student's Handbook, activity uniform includes House T-shirt, a pair of simple pure dark blue or black jeans/ trousers, pure white socks and white sport shoes. The jeans must be intact without torn parts. The style of the jeans must NOT be too trendy and they should full length jeans.

In order to prepare for HKDSE, S6 students can choose to attend or stay at home for self-study on that day. Parents should reply via eClass.

If S1 to S5 students and S6 students who have indicated their intention to "attend" are absent for any reason, they should apply for leave according to the regular procedures, or provide documentary proof such as a medical certificate.

For any inquiries, please contact ECA Master Mr. LO Chi-fai at 2476 2357.



Letter to Parents No.3 – 2021/22
Reply Slip

To the Principal of Yuen Long Public Secondary School,

i) I, the parent of _____ (_____ class)(_____ class no.), acknowledge the receipt of the following circulars:

- a. Continuation of Half-day Face-to-face Lessons
- b. Adjustment to Junior Form Subject Assessments and Arrangements for S4 Citizenship and Social Development
- c. Latest Arrangements for the Swimming Gala

ii) **Latest Arrangements for the Swimming Gala (Applicable for S6)**

- My child will attend Inter-house Diversified Learning Day on 30.9.2021 (Thursday).
 will stay at home for self-study on 30.9.2021 (Thursday).

Signature of Parent/Guardian: _____

Name of Parent/Guardian: _____

_____.9.2021



家長通函第 3 號 – 2021/22

敬啟者：

2021/22 學年九月份學校安排須知 (三)

為讓家長更了解學校各項措施及促進家校合作，請家長詳閱下列通告：

- 一、 學校仍維持半天面授課堂
- 二、 有關初中學科考評調整及中四級公民與社會發展科考評安排
- 三、 水運會最新安排

請家長於 2021 年 9 月 22 日 (星期三) 或之前經 eClass 填妥「家長綜合回條」。

此致

各位家長／監護人



元朗公立中學校長

余國健謹啟

上述通告將上載於本校網頁「學校通告」，歡迎家長瀏覽。

2021 年 9 月 15 日

一、學校仍維持半天面授課堂

就疫情最新發展及學校教學情況，教育局指出如學校教職員及學生第二劑疫苗接種率分別達七成，可按實際情況回復全日面授課堂、午膳及參與其他課外活動。本校日前已就教職員及學生疫苗接種率進行統計，教職員第二劑疫苗接種率已逾 70%，惟學生疫苗接種率尚未達標，故現階段本校仍須維持半天面授課堂。

為讓學生能回復常規學習及豐富多姿的校園生活，本校懇請 貴家長帶同子女盡快接種疫苗。此外，為鼓勵同學踴躍接種疫苗，本校師生同心協力，攝製了一齣宣傳短片，家長可按以下連結觀看：



<https://youtu.be/EQNnw1cPSvs>

本校會繼續跟進學校教職員及學生第二劑疫苗接種率的情況，就復課安排作最新跟進。

二、有關初中學科考評調整及中四級公民與社會發展科考評安排

本校致力於讓學生在德、智、體、群、美各方面均得到全面發展，並配合教育局「優化課程迎接未來 培育全人啓迪多元」的課程改革宗旨，公民與社會發展科將於 2021/2022 學年的中四級推行。

在初中課程方面，為增強考評的準確性，客觀反映學生的學習表現，三項科目之考評準則亦有所調整。因此，自 2021/22 學年起，中一至中三級電腦科、視覺藝術科及音樂科的成績表現，將不會以等級評定，而改以分數計算，標示於成績表上。安排如下：

中一至中三級：

	持續性評估		總結性評估		總分
	日常課業	統一測驗	期中試	年終試	
電腦科	✓	×	✓	✓	100
視覺藝術科	✓	×	×	×	100
音樂科	✓	×	×	×	50

中四級：

	持續性評估		總結性評估		標示
	日常課業	統一測驗	期中試	年終試	
公民與社會發展科	✓	✓	✓	✓	達標／未達標 註：學生若取得考卷 40% 分數為達標

希望透過家校同心協力，支持公社科順利推行，共同培育學生與時並進，努力裝備自己，成為具國家觀念、香港情懷和國際視野的新一代。

如有疑問，請致電 2476 2357 與本校科任老師查詢。

三、水運會最新安排

因疫情關係，原定於9月30日（星期四）的水運會將順延，直至另行通知。而9月30日（星期四）將改為四社多元學習日，透過多元的學習活動，以四社分組作賽的形式，豐富學生學習經歷，並提升學生對社的歸屬感。詳情如下：

級別	到校時間	集合地點	放學時間	服飾要求
中三、中四、 中五	上午 8:15	各班課室	上午 10:15	*活動服或體育服
中一、中二	上午 10:15	各班課室	下午 12:15	*活動服或體育服

*根據學生手冊，活動服為學生屬社 T 恤，配深藍色或黑色長褲（長褲不得破爛或太時髦、長度至腳眼），純白襪及白波鞋。

為讓中六學生預備中學文憑試，中六學生當天可選擇出席或留家自習，請家長於 eClass 回覆。

如中一至中五學生、已回覆「出席」的中六學生因任何原因而缺席，必須按日常手續請假，或提供醫生紙等證明文件。

如有查詢，請致電 2476 2357 與課外活動主任盧志輝老師聯絡。



家長通函第 3 號 – 2021/22

家長綜合回條

敬覆者：

甲部、 本人為_____（_____班）（_____號）之家長，已知悉下列通告：

- 一、 學校仍維持半天面授課堂
- 二、 有關初中學科考評調整及中四級公民與社會發展科考評安排
- 三、 水運會最新安排

乙部、

水運會最新安排（中六學生適用）

- 敝子弟將於 9 月 30 日（星期四） 出席四社多元學習日。
 留家自習，預備中學文憑試。

此覆
元朗公立中學校長

家長／監護人簽署：_____

家長／監護人姓名：_____

2021 年 9 月 日